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az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

» ön szerint hogyan működtethető hatékonyan a mikro-hitelezés? " címmel a
Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Bajnai Gordon Nemzet i
Fejlesztési és Gazdasági miniszterhez . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Közismert, hogy a magyar mikro-és kisvállalkozások jóval kevesebb forrással é s
vállalkozói tudással rendelkeznek, mit Európa fejlettebb régióiban . A magyar
vállalkozásokat a relatíve szegény lakosság, önkormányzatok és az állam nem tudta
az elmúlt két évtizedben kell ően támogatni, ugyanakkor a magas adóterhek és a z
alacsony vállalkozói ismeretszint is korlátozta, korlátozza a vállalkozások pénzügy i
megerősödését, tőkefelhalmozását .

A szakértők abban is biztosak, hogy minden vállalkozást nem lehet vissza nem térő
támogatással pénzügyi megerősíteni, már csak azért sem, mert nincs is anny i
támogatási forrás.

Ebben a helyzetben kézenfekvő megoldás lenne, ha a kereskedelmi bankok álta l
nem hitelezhető sok ezer, tízezer mikro-vállalkozás alacsony kamatozással mikro -
hitelt kapna. Ezzel ugyanis forráshoz lehet juttatni egy tőkehiányos, de fejlődésre
esélyes vállalkozói réteget .

Mindezek alaoián kérdéseim az alábbiak:

Egyetért-e azzal, hogy a tőkeszegény, forráshiányos, de élni és fejleszteni akar ó
magyar mikro-vállalkozók számára minél alacsonyabb hitelkamatokkal lehet érdem i
segítséget, fejlődési esélyt nyújtani ?

Egyetért-e azzal a szakmai nézettel, hogy a mikrohitel program akkor igazá n
eredményes, ha a hitelnyújtással együtt a vállalkozások tanácsadói szolgáltatásban
is részesülnek?



Miért gondolják azt, hogy a kereskedelmi bankok alacsonyabb kamatra tudják adni a
mikrohitelt, mint az erre szakosodott non-profit mikro-finanszírozó szervezetek, a
megyei és fővárosi vállalkozásfejlesztési alapítványok (HVK-k)? Ha nem íg y
gondolják, akkor milyen nemzetközi tapasztalatok és közgazdasági elemzések vag y
eddig általunk fel nem ismert érdekek támasztják alá azt a minisztériumi törekvést ,
hogy – a támogatandó mikro-vállalkozások érdekeivel és szakmai szempontokka l
szemben -- a mikrohitelt mégis a kereskedelmi bankokon keresztül kívánják eljuttatn i
a mikro-vállalkozásokhoz?

Mivel támasztja alá a minisztérium azon álláspontját, hogy a magyar mikro- és
kisvállalkozások nem kamatérzékenyek?

Mi az oka, hogy a mikrohitel program hatékonyságát is javító tanácsadói programo k
nem lettek meghirdetve, holott minden tanulmány rávilágít a mikro-, é s
kisvállalkozások vállalkozói ismereteinek hiányosságaira, mint a fejlődés egyik fontos
gátjára?

Várom Miniszter Úr válaszát !

Budapest, 2009 . január 30.
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